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Helen Eisner: This is July 11, 2016, speaking is Helen Eisner. I'm joined by my colleagues, 1 
Scott Gast and Julie Weltman. We are interviewing Former Staffer A today and 2 
she is joined by her counsel, David Hall. We have given Former Staffer A, a 3 
copy of the False Statements Act and she has signed the acknowledgment form. I 4 
think we can go ahead and get started, just want to start with some background 5 
questions. Where are you currently employed? 6 

Former Staffer A: Currently employed through the House of Representatives in the office of 7 
Congressman Dan Donovan. 8 

Helen Eisner: Okay, and how long have you held that position? 9 

Former Staffer A: Since June 2015, maybe June 5th or 6th, early June or super late May, like May 10 
31st. 11 

Helen Eisner: What is your title? 12 

Former Staffer A: Deputy Chief of Staff. 13 

Helen Eisner: Prior to that position, where did you work? 14 

Former Staffer A: I worked for a few months for at a company called Polaris Government 15 
Relations, it's a contract lobbying firm. 16 

Helen Eisner: That would have been a few months prior to approximately late May 2015? 17 

Former Staffer A: It would have been, maybe mid-March to late May. 18 

Helen Eisner: Okay, then, prior to mid-March 2015? 19 

Former Staffer A: I worked for Congressman Michael Grimm and that was January 2011 until mid-20 
March. 21 

Helen Eisner: What was your position there for Congressman Grimm? 22 

Former Staffer A: Deputy Chief of Staff. 23 

Helen Eisner: What were your responsibilities as Deputy Chief of Staff for Mr. Grimm? 24 

Former Staffer A: For Mr. Grimm? I was in charge of his schedule. I had a few legislative issues, 25 
energy, commerce-type issues, telecom, energy, managing the office, working 26 
with the district office, serving as kind of the liaison between our DC office and 27 
the district offices. I guess that's the easiest way. 28 

Helen Eisner: Okay. Did you have any responsibility over financial decisions or authorizing 29 
finances, either official or campaign, for the office? 30 
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Former Staffer A: For Michael Grimm? 1 

Helen Eisner: Yes. 2 

Former Staffer A: Yes, yes, I paid the office bills. 3 

Helen Eisner: That's the official office bills through the MRA? Okay. 4 

Former Staffer A: Yes, yes. 5 

Helen Eisner: Okay. Prior to your work for Mr. Grimm, what was your position? 6 

Former Staffer A: I was a Scheduler for Duncan D. Hunter. 7 

Helen Eisner: Okay. Was it Scheduler, was your official title? 8 

Former Staffer A: I think so. When I worked for Congressman Grimm, I think the title I had first 9 
was Executive Assistant and then I was promoted to Deputy Chief and then I 10 
think with Duncan, it was Scheduler/Office Manager. 11 

Helen Eisner: Okay. I know sometimes these things get a little confused on the Hill. 12 

Former Staffer A: Yeah, and it basically means the same thing, Scheduler and Executive Assistant. 13 

Helen Eisner: Okay. 14 

Former Staffer A: It's just really whosever is hiring, their preference. 15 

Helen Eisner: Just closing the loop, have you held any other positions on Capitol Hill besides 16 
those that you've already mentioned? 17 

Former Staffer A: Yeah, my first job I was an Executive Assistant for Congressman James Walsh. 18 

Helen Eisner: Okay, and what period of time was that? 19 

Former Staffer A: June 2005 to I think, March 2008. 20 

Helen Eisner: As far as responsibilities, I think we're talking about Executive Assistant, 21 
Scheduler. Were the responsibilities in that job similar to the work that you 22 
performed in Representative Hunter's office? 23 

Former Staffer A: Yes, but I had a little bit more responsibility in the Walsh office than I did in 24 
Duncan's office. I guess, by responsibility, kind of more managing the office. 25 

Helen Eisner: What about as far as financial authorization, did you have any role there for Mr. 26 
Walsh? 27 
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Former Staffer A: Yes, just paid the office bills and helped with the budget. I did not do payroll. I 1 
only started doing payroll with Congressman Grimm's office. 2 

Helen Eisner: Okay. Going into your work for Representative Hunter. What was the hiring 3 
process when you joined the office? 4 

Former Staffer A: He had just been elected that January and so I was at my current job, it was at a 5 
fundraising firm and I was doing nonprofit fundraising and I didn't really like it 6 
and I had been there a year and wanted to come back to the Hill and knew that I 7 
could be a scheduler because I had good experience for a senior member and so 8 
had reached out ... There was a job posting and I had reached out to a friend that 9 
had worked at the NRCC at that time to see if she knew anyone who was in the 10 
Hunter office and she knew Duncan's fundraiser at that time and gave my resume 11 
to him and he passed it on to Vicki, the chief. The chief was Vicki Middleton and 12 
she emailed me, I had an interview with her. It went well and then I had an 13 
interview with Duncan and then I was hired. 14 

Helen Eisner: Okay. The fundraiser who sort of connected you to Ms. Middleton, who was that 15 
individual? 16 

Former Staffer A: Andrew Theodore. 17 

Helen Eisner: He was a fundraiser for Duncan D. Hunter for Congress? 18 

Former Staffer A: Yes. 19 

Helen Eisner: So speaking of Duncan D. Hunter for Congress, the campaign committee, what 20 
role did you play or have you played for the campaign committee? 21 

Former Staffer A: Just general scheduling duties. I would get invites from their ... I guess she called 22 
herself a finance director and that was Sheila Hardison. "Can you put this on the 23 
schedule?" "Does Duncan have these dates free?" A lot of logistic-type things. 24 

Helen Eisner: Okay. I can understand as a Scheduler that there was some coordination involved 25 
with the campaign. Did you have an official role with the campaign? 26 

Former Staffer A: No. 27 

Helen Eisner: Okay. Did you receive any compensation from the campaign? 28 

Former Staffer A: No. 29 

Helen Eisner: Sheila Hardison, so she was finance director? 30 

Former Staffer A: Yes. 31 

Helen Eisner: What were her overall responsibilities? 32 
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Former Staffer A: I don't know, officially, but I know that it was to plan events and to fundraise. 1 
She would put events together, would put a host committee together or would 2 
solicit donations from usual donors or potential donors, set up meetings. 3 

Helen Eisner: How long had she been involved in the campaign? 4 

Former Staffer A: I don't know. I know that she had been ... a lot of Duncan's staff had been with 5 
his father so I know I was new, but a lot of people had worked for her, for the 6 
father. 7 

Scott Gast: Was she employed at the campaign? 8 

Former Staffer A: Yes. 9 

Helen Eisner: Who else from the campaign had been employed by Duncan's father? 10 

Former Staffer A: I want to say the Treasurer, Bruce had been employed by ... I  don't know for 11 
how long, but I know that he was familiar with the Hunter family and had 12 
worked on the dad's stuff. It just kind of was a seamless transition, like everyone 13 
that worked for Duncan L. Hunter went to work for Duncan D. Hunter if they 14 
wanted to. 15 

Helen Eisner: Do you know, was there any discussion of the fact that a lot of people did 16 
transition from that prior office or the campaign to Duncan D. Hunter's office or 17 
campaign? Was that something that people talked about or were any concerns 18 
raised? 19 

Former Staffer A: No, I think it was more like, if anything, that it was nice that he did that, that 20 
people didn't have to find another job, just because their boss was retiring. It was 21 
hard coming from the outside into the office because everyone knew each other. 22 

Helen Eisner: Okay. There were just a few new staffers, it was you and who were the other ... 23 

Former Staffer A: It was myself and then I think the staff assistant/LC at that time had worked for, 24 
had interned, a lot of people had interned, the younger ones, and then we had 25 
hired a staff assistant maybe a few months after I got there. So the people who 26 
didn't work for Duncan L. Hunter had interned in his office and then had come 27 
back when they saw that Duncan D. Hunter won, you know, like "can I work for 28 
you?" 29 

Helen Eisner: What was Duncan D. Hunter's relationship with Sheila Hardison? 30 

Former Staffer A: It was: "You're the fundraiser and you have a job to do." It was like any other 31 
work relationship, I guess. 32 

Helen Eisner: Amicable, you would say? 33 

Former Staffer A: Yeah. 34 
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Helen Eisner: Okay. Just a little bit more background about some campaign individuals. You've 1 
talked about Bruce Young. Donna Young, do you know who that is? 2 

Former Staffer A: I don't. 3 

Helen Eisner: Okay. Vicki Middleton, you mentioned. As far as the campaign, what was her 4 
role with the campaign? 5 

Former Staffer A: I don't know if it was anything official and I don't know if she got paid by the 6 
campaign. I know that she would make sure that everything was going smoothly. 7 
I was only there for one campaign cycle and I don't know if Duncan had an 8 
opponent so it wasn't a tough race. She may have gone out a week before but it 9 
was really just to make sure that they were on track and that, I think it was Wes, 10 
who was running the campaign, that he was doing what he needed to be doing. 11 

Helen Eisner: That's Wesley Schermann, Jr.? 12 

Former Staffer A: Yeah. 13 

Helen Eisner: It's your impression, and correct me if I'm wrong, that Wes was running the 14 
campaign  and you'll have to excuse our train that sometimes comes in the 15 
background here of the recording. Wes was running the campaign going into, that 16 
would have been going into 2012? 17 

Former Staffer A: 2010. 18 

Helen Eisner: 2010, so you were there 2009-2010? So it would have been for 2010? 19 

Former Staffer A: Yeah. 20 

Helen Eisner: Did he have an official role as well? 21 

Former Staffer A: Yeah, I think he was Campaign Manager. 22 

Helen Eisner: Okay and what about Rick Terrazas? What was his role? 23 

Former Staffer A: He was the District Director when I was there. 24 

Helen Eisner: Okay, did he have any role with the campaign? 25 

Former Staffer A: I think kind of the same role as Vicki, like just watching over Wes and making 26 
sure that he does what he needs to do because Rick had worked for the Hunter 27 
family for a while. 28 

Helen Eisner: So Vicki and Rick might have sort of been watching over Wes during that period 29 
of time for the 2010 election. Who was making the ultimate decisions about the 30 
campaign? 31 
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Former Staffer A: I don't know, I don't know. 1 

Helen Eisner: Okay. Does it seem, based on your knowledge, we've talked about Sheila 2 
Hardison, we've talked about Wes. Are there any other individuals who would 3 
have been involved in sort of top-level decision-making for the campaign? 4 

Former Staffer A: Probably, if there was any campaign press statements or if there was something 5 
that needed to go out press-wise, it would have been Joe Kasper. 6 

Helen Eisner: Okay, and Joe Kasper, did he have a formal role with the campaign? 7 

Former Staffer A: I don't know. I don't know. I know that officially he was the Communications 8 
Director. 9 

Helen Eisner: For the official ... 10 

Former Staffer A: Yes, official. 11 

Helen Eisner: What about Bruce Young? Would he have any role as far as decision-making for 12 
the campaign? 13 

Former Staffer A: Yeah. It would have been, you would have had Rick, Vicki, Duncan, Sheila, 14 
possibly Mrs. Hunter, Margaret, Joe. I worked for members where they are the 15 
official decision maker or there is a campaign manager that can make decisions. 16 
It was more like a team. 17 

Helen Eisner: What about Representative Hunter as far as his involvement in that team? How 18 
involved was he as far as campaign decisions, fund raising decisions? 19 

Former Staffer A: I can't say for sure. I just know that when they had questions about what to do 20 
next, they would ask him. 21 

Helen Eisner: There's a group called the Gula Graham Group. What was their involvement? 22 

Former Staffer A: They took over DC fundraising after Andrew Theodore. 23 

Helen Eisner: When would that have been, approximately? 24 

Former Staffer A: Maybe like 6 or 8 months after I started. Maybe. Maybe less. 25 

Helen Eisner: Approximately in the year 2009? Does that sound right? 26 

Former Staffer A: Yeah.  27 

Helen Eisner: Who from the Gula Graham Group? 28 

Former Staffer A: Andrew Theodore. 29 
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Helen Eisner: Andrew Theodore was a part of the Gula Graham? 1 

Former Staffer A: No, it was, Andrew Theodore was let go and then Duncan hired Gula Graham. 2 

Helen Eisner: Any individuals in particular at the Gula Graham Group who would have been 3 
involved in DC fundraising? 4 

Former Staffer A: I would have been both of them, John Graham and Mike Gula, because at that 5 
time, they were smaller. I think they might have had only two additional staff that 6 
helped them. Now they're much bigger. 7 

Helen Eisner: What about Gilliard Blanning and Associates? Is that a group that sounds 8 
familiar? 9 

Former Staffer A: No. 10 

Helen Eisner: We've talked a little bit about some background information as far as campaign 11 
and the official office. Now kind of honing in on your role as Scheduler. What 12 
were your responsibilities for Representative Hunter? 13 

Former Staffer A: The main one is scheduling. Anyone that wanted to meet with Duncan I had to 14 
schedule and, not run the DC office, but just make sure that everyone is doing 15 
what they need to be doing and that the front office would be running smoothly, 16 
like when visitors come in and how interns are trained, the supplies that everyone 17 
has what they need. We did an office move right before I left and coordinating 18 
that, paying our office. Actually we had a financial administrator, his name was 19 
Patrick Baugh. He filled out the voucher forms. Any of the bills that our office 20 
got went into a box or folder for Patrick and he would come and get them a few 21 
times, maybe twice a week I think, and he would pay the bills. 22 

Helen Eisner: How do you spell his last name? Just for the recording. 23 

Former Staffer A: B-a-u-g-h. 24 

Helen Eisner: Besides Patrick's role, did you play any type of role in financial management for 25 
the office? 26 

Former Staffer A: Just to make sure, because I had done it before for a member. I would just make 27 
sure that we weren't overspending or things that we were spending on we were 28 
spending it wisely, or if we needed to buy new equipment, how much it would 29 
cost and how that would fit into our budget. 30 

Helen Eisner: Who would you coordinate that with within the office? 31 

Former Staffer A: Vicki. 32 

Helen Eisner: Can you describe that process to us a little bit? I know that was a while ago, but 33 
was it a smooth process? Was it well organized? 34 
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Former Staffer A: Yeah, it was, with the House to buy things, you have to fill out requisition forms 1 
and you have to have a Technical Services Representative sign off on stuff. 2 
Usually you buy in bulk right before the end of the year when you use funds you 3 
haven't used throughout the year. It's an easy process. It was an easy process in 4 
the office where it wasn't, I would just go to Vicki and say, we need these things, 5 
can we get them.  6 

Helen Eisner: Specifically I want to ask you about mileage reimbursements and what role did 7 
you play in mileage reimbursements for Representative Hunter's office?  8 

Former Staffer A: In his office probably just sort of like I had just probably got the information 9 
from a staffer and made sure that Patrick got it. 10 

Helen Eisner: You'd get the information. Does that mean you get a form, or what was the 11 
process? 12 

Former Staffer A: There's a form, a mileage form, that the House has and the staffer when you want 13 
to be reimbursed for official mileage, you fill out the form, and then you give it 14 
to the person who pays your office bills. Because Patrick was a shared employee, 15 
that's why he had, I think it was a folder. 16 

Helen Eisner: How common was it to drive for official business or to need to have mileage 17 
reimbursements? 18 

Former Staffer A: Very common.  19 

Helen Eisner: You've worked for multiple Members. I'm sure the size of the district varies and 20 
that can impact mileage reimbursement, but in your experience working in 21 
Congress, were the number of mileage reimbursements in line with what you've 22 
seen for other offices? 23 

Former Staffer A: Yes. 24 

Helen Eisner: Did you ever have any conversations where anyone raised concerns about 25 
mileage reimbursements? 26 

Former Staffer A: No. 27 

Helen Eisner: Did you ever have any concerns about mileage reimbursements? 28 

Former Staffer A: No. 29 

Helen Eisner: Margaret Hunter, you talked about a little bit that sometimes she was a part of 30 
decision making when it came to the campaign. What was her role as far as the 31 
official office? 32 

Former Staffer A: Nothing really. She was the Member  spouse, and for events, sometimes spouses 33 
are invited and you wanted to make sure you get the information to her, or if you 34 
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needed help with logistics, or she would tell me scheduling things, like here are 1 
the kids' games or here are the kids' breaks to make sure I would have that on the 2 
schedule. She didn't have a desk or anything in the office.        3 

Helen Eisner: What about as far as the campaign? Are you aware of the role she played there? I 4 
know you talked a little bit about that. If you could describe that to us a little bit 5 
more. 6 

Former Staffer A: When I worked for Duncan Hunter, it was just logistical information that she 7 
would help out with that I would see. Or we should do some events here in San 8 
Diego, or these events aren't good to go to, you don't need to put them on the 9 
schedule. That was my involvement with her on the campaign. 10 

Helen Eisner: Do you know if she has any kind of background in politics or what her 11 
background would be related to the campaign? 12 

Former Staffer A: I knew she had done fundraising for former Congressman Hunter.   13 

Helen Eisner: When you communicated with her, you've described some of the scheduling 14 
contacts. Did you ever communicate with her about financial aspects of either the 15 
office or the campaign? 16 

Former Staffer A: I don't think so. 17 

Helen Eisner: Do you know if she communicated with anyone else within the staff about such 18 
issues? 19 

Former Staffer A: Yeah, the only thing I would communicate with her would have been on the cost 20 
of something, like flights or the cost of doing an event. If she would have talked 21 
to anyone about it, it would have been Vicki and Sheila, or Wes or Rick. 22 

Helen Eisner: How often do you think she had those types of communications about the costs 23 
of flights or cost of events? 24 

Former Staffer A: Not a lot, very infrequently. 25 

Helen Eisner: And flights, when you say flights, what type of flights? 26 

Former Staffer A: If there were flights to campaign events or sometimes you would do an RNC or 27 
NRCC event and if you can bring a spouse and so you send the flight options. 28 
Here are the options for these flights and this is how much they cost. 29 

Helen Eisner: To get into travel and flights, I know you were involved in scheduling. What was 30 
the role you played as far as organizing travel and flights for the Congressman? 31 

Former Staffer A: Just pricing them out, seeing the options, and then  book them for official 32 
travel and occasionally would book them for campaign travel, but they didn't 33 
have a lot of campaign travel. 34 
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Helen Eisner: Why was that? 1 

Former Staffer A: When you have three young kids, and he wanted to be home. When he was in 2 
DC, he was here for what he needed to be and then wanted to go home. 3 

Helen Eisner: I guess, when you say occasionally, that's because it's your impression, and 4 
correct me if I'm wrong, that he just didn't travel for the campaign very 5 
frequently or was there someone else who might have done some of the 6 
campaign travel and making of the arrangements? 7 

Former Staffer A: No, he just didn't travel a lot. He was a freshman member of Congress when I 8 
worked for him. His kids were still young. He didn't do a lot. I don't know off the 9 
top of my head, like what campaign trips I booked for him. I know I would price 10 
out flights but then they would change their mind. 11 

Helen Eisner: Can you remember instances of campaign trips that you would book for him? 12 
Are there any that come to mind? 13 

Former Staffer A: No, and I don't know too if, because it's so long ago, what was official or 14 
campaign. I don't remember. I know that there was, he did a speaking 15 
engagement in Pebble Beach, but I don't remember if it was campaign or official. 16 

Helen Eisner: Do you know approximately when that was?  17 

Former Staffer A: It probably would have been 2009. I know he did an NRCC trip to Key West. 18 
Only going through the emails did I remember that a little bit. I know that it 19 
would sound like a good idea and then when you got into the logistics of 20 
everything, it proved to be too difficult. I don't remember. 21 

Helen Eisner: Sure, I know it was a long time ago. I think what we're going to do is try to show 22 
you some documents so we can talk. Hopefully that will help refresh your 23 
memory a little bit since they're documents that you produced to us, maybe you'll 24 
remember those a little bit more clearly.  25 

The Gula Graham Group, which we talked about. Did they play any role as far as 26 
scheduling for the Congressman? 27 

Former Staffer A: They would say like, "we need dates to do lunches, or coffees, or meetings." Or, 28 
"We need to plan this event, can you give us some dates?" 29 

Helen Eisner: And, those events, when were those events? Were those events in Washington 30 
D.C.? Would they have been outside of Washington D.C.? 31 

Former Staffer A: I don't know.  I don't know if it happened successfully, but they'd tried to plan a 32 
PAC trip to San Diego. I honestly can't remember if it even happened, but they 33 
would have helped with that and that would have been it. Most of the events were 34 
in D.C. 35 
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Helen Eisner: Let me show you- We'll start to show you some documents to make things a little 1 
bit easier. Copies for both of you. This is going to be FS20577. I know you bates 2 
stamped them, we just added a little bit of our own system to- 3 

David Hall:  You're changing my numbers? [Laughter]. 4 

Helen Eisner: Apologies. You will be able to see your original numbers as well. This is an 5 
email from October 6, 2009 ... I can see in the email, this is, I think, between you 6 
and, I'll just confirm, Sheila- The email, at the top is Sheila Hardison? 7 

Former Staffer A: Yup.  8 

Helen Eisner: Okay. You say, "OK, this is what I have for Gula Graham events," and you sort 9 
of list for a long period of time. Was this pretty typical of the pace of events 10 
scheduled by Gula Graham? 11 

Former Staffer A: Yes, because they focused on smaller events, but doing them more frequently. 12 

Helen Eisner: This is October to November, we're talking about 2009 going into the election 13 
the following year, so this pace would have continued throughout your time 14 
there? 15 

Former Staffer A: Yeah, because the breakfast may have had three people. That lunch may have 16 
had four people, so they would do, typically, one or two events a week. That's 17 
their style of fundraising for members. 18 

Helen Eisner: OK. Again, I think you mentioned John and Mike, but was there anyone else that 19 
you can think of who would have been involved as far as scheduling these 20 
events? 21 

Former Staffer A: It would have been Gina and then Katie. I can't remember Gina's last name, and 22 
then Katie Cannon. 23 

Helen Eisner:  They were both employees of Gula Graham? 24 

Former Staffer A: Yeah. Maybe a guy by the name of Kevin? I don't remember his last name. I 25 
don't think all- Kevin, Gina and Katie did not work there all at the same time. 26 

Helen Eisner:  Over the certain two years, different? 27 

Former Staffer A: Yeah. 28 

Helen Eisner: Okay. These look like what we were looking at is mostly events, and we'll 29 
eventually take those documents back from you, but you can hold on to them for 30 
now, if you'd like.  A lot of events in Washington D.C.- In the instances when 31 
you recall that the Congressman did travel, whether it was Pebble Beach or if it 32 
was official travel, how often did he travel with his family? 33 
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Former Staffer A: You get a pink sheet from the House Committee on Ethics telling you you can't 1 
use official funds. 2 

Helen Eisner: Do you remember specific conversations about that pink sheet or about the use of 3 
official funds with regards to the Williamsburg trip? 4 

Former Staffer A: No. I think I probably would have told Sheila, "Hey, here's the- Duncan's going 5 
to do this, here's the invoice," or "Here's the information where the check needs 6 
to be sent." 7 

Helen Eisner:  You think you would have done that, but do you recall specifically in this case? 8 

Former Staffer A: I feel like when I went through the emails there might have been one, but just 9 
only going through the emails. 10 

Helen Eisner: I saw some back-and-forth in your emails about travel related to family members. 11 
I think there was an email about Duncan L. Hunter taking a flight; there was 12 
some discussion of, I believe, Mrs. Hunter's sister joining the Congressman and 13 
Mrs. Hunter in Washington D.C. What role did you or the official office have in 14 
arranging that type of travel? 15 

Former Staffer A: Not really anything unless there was a problem. If their flight was delayed, or if 16 
they couldn't figure it out. With Duncan L. Hunter, he had been a member of 17 
Congress for 28 years, so had come from a life where staff did everything for him 18 
for 28 years, so when it came time for him to book his own flights, sometimes he 19 
had problems, or if he booked it on the wrong day. It was- If I overheard a 20 
conversation, it would be, you know, "I can help you. Let me help you." 21 

Helen Eisner:  Do you know how those flights were paid for? 22 

Former Staffer A: I'm pretty sure with his personal credit card. Duncan L. Hunter's personal credit 23 
card. 24 

Helen Eisner:  Why do you think that it was with his personal credit card? 25 

Former Staffer A: I want to say, maybe one time there was an issue and I had to change the flight 26 
and there was a change fee, and I had to get his credit card from him. 27 

Helen Eisner: What about for other family members? Do you know how those flights would 28 
have been paid for? 29 

Former Staffer A: I don't know for sure, but I'm guessing their personal credit card. 30 

Helen Eisner: Is there any time you can remember when the flight was not paid for with a 31 
personal credit card? 32 

Former Staffer A: No. 33 
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Helen Eisner: As far as the campaign, who was responsible for authorizing any type of payment 1 
for travel? Who would have had that responsibility? 2 

Former Staffer A: It would have been ... I don't know if authorization is the right word, but three 3 
people that would have been involved in the decision-making process besides 4 
Duncan would have been Vicki, Bruce, and Sheila. 5 

Helen Eisner:  Was it a process, or was it just one of them? How did it work? 6 

Former Staffer A: It would- Usually, Duncan would say, "OK, I'm going to do this trip," or, "I'm 7 
thinking about this trip," so I would email Sheila and that was it, but I don't 8 
remember him taking too many campaign trips, so there wasn't really a process; it 9 
was more like, "Hey, we'll probably see this, you could see this charge," or, 10 
"They can talk about this," so you're not caught off-guard. 11 

Helen Eisner: What about campaign expenditures in general? Not just travel or trips. Is it the 12 
same people who would have been involved? 13 

Former Staffer A: I can't say for sure, but I can only assume.  14 

Helen Eisner: What about Margaret Hunter? What role would she have played as far as 15 
campaign expenditures in general? 16 

Former Staffer A: In this, she wasn't, from my experience, like, my direct experience, she wasn't 17 
involved in them a lot. 18 

Helen Eisner:  What about- 19 

Former Staffer A: But I wasn't, either. 20 

Helen Eisner: What about indirectly? Did you observe or hear conversations about her 21 
involvement in campaign expenditures? 22 

Former Staffer A: No. 23 

Helen Eisner: The process for- We've talked about who authorized these expenditures. The 24 
actual process of paying a campaign expenditure. How were payments made? 25 

Former Staffer A: I don't know. 26 

Helen Eisner:  Was there a campaign credit card? 27 

Former Staffer A: I know there was when I was- I know that Duncan had an AmEx. I can't recall if 28 
he had it in the beginning when I started working for him. I don't. 29 

Helen Eisner:  The AmEx; did he have it at some point during your time in the office? 30 
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Former Staffer A: Yes. 1 

Helen Eisner:  OK. That AmEx; American Express card, what was that card? 2 

Former Staffer A: It was a Hunter For Congress campaign credit card. 3 

Helen Eisner:  Who was authorized to use the credit card? 4 

Former Staffer A: I don't know. I don't. 5 

Helen Eisner: Did you ever see somebody else with an American Express card that would have 6 
been a Duncan D. Hunter for Congress card? 7 

Former Staffer A: No, only he had it. 8 

Helen Eisner: Did he provide the numbers, as far as making campaign expenditures, or was it 9 
only him who made purchases with the card? How did it work as far as that 10 
particular card? 11 

Former Staffer A: I don't know. 12 

Helen Eisner:  Okay. When did you see it used? What were some examples? 13 

Former Staffer A: If I had to pay for campaign travel, or if it was ... I would say, "Here's the flight," 14 
he would choose the flight, and then I would get the card, I would pay for it, and 15 
then I would give the card back. 16 

Former Staffer A: I would get the card. I would pay for it, and then I would give the card back.  17 

Helen Eisner: Did you ever see him give the credit card, that American Express card, to anyone 18 
else to make a similar type of payment? 19 

Former Staffer A: No. I mean, if anyone ... No.  20 

Helen Eisner: Is there anyone else who would have had- 21 

Former Staffer A: It would have been Vicki, but I was only, you know ... I was based on D.C., so I 22 
don't know what happened in San Diego.  23 

Helen Eisner: Do know if ... I think that there was an example of this in the documents that you 24 
provided, that at some point the card was lost. Do you know how often the card 25 
was lost?  26 

Former Staffer A: Probably only that one time. I don't know. 27 

Helen Eisner: Do you remember any situations where there was a new card and the numbers 28 
changed? 29 
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Former Staffer A: I don't.  1 

Helen Eisner: Do you know how payments were made for the card, if a bill was received?  2 

Former Staffer A: It would have had to have been, but no, I didn't know. I wouldn't know. 3 

Helen Eisner: Who would have been responsible for that? 4 

Former Staffer A: Bruce and Sheila.  5 

Helen Eisner: I'm going to show you this. This is FS2_0473. This is an email from June 29, 6 
2010. Again, I think it's between you and Ms. Hardison.  To Sheila you say, "The 7 
checking account has been opened. Your email address is on the account, but 8 
they will mail everything to Duncan's PO box in La Mesa.  Do you know what 9 
this account is? What this account was? 10 

Former Staffer A: It would have been a checking account at the Congressional Credit Union.  11 

Helen Eisner: Do you know why it was opened? 12 

Former Staffer A: I can't remember specifically. I know there was a reason. I think it was just 13 
because convenience, because Duncan's bank was back in San Diego, and then he 14 
just wanted some money that he could easily access in D.C., and so occasionally 15 
I would deposit checks.  16 

Helen Eisner: What was his bank back in San Diego? Do you know? 17 

Former Staffer A: I don't. 18 

Helen Eisner: When you say, "We would deposit checks," what were those checks? 19 

Former Staffer A: It would just be like transfer from his personal account to this checking account. 20 
Like when you first opened up a checking account and he would put money in it.  21 

Helen Eisner: This was when he wanted to put money into the Congressional Credit Union 22 
account, there might be a transfer from another account held in his name? 23 

Former Staffer A: Yes. I don't know if it was a joint account or a personal account. I don't know.  24 

Helen Eisner: How many times would you say that you did this?  25 

Former Staffer A: Maybe a handful. 26 

Helen Eisner: Who directed you to do that?  27 

Former Staffer A: I can't say for sure, but it probably would have been Duncan or Vicki.  28 
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Helen Eisner: The amounts approximately of the transfer?  1 

Former Staffer A: Like maybe $50 or $100.  2 

Helen Eisner: Over what period of time would you say you were, this handful of times that you 3 
made the transfer?  4 

Former Staffer A: Just from this June 29 until I stopped working there. This is I don't want to say 5 
common practice, but with members who don't have a bank here, sometimes they 6 
can't wait, and so I've had to do this for another boss. It's not uncommon.  7 

Helen Eisner: Are you aware then of funds from that account, the Congressional Credit Union 8 
account, being withdrawn then by Mr. Hunter? 9 

Former Staffer A: I don't. I'm not aware. 10 

Helen Eisner: The email says, "Your email address is on the account." I assume you're referring 11 
to Sheila. Is that accurate?  12 

Former Staffer A: Yeah.  13 

Helen Eisner: Why would Sheila's address have been on the account? 14 

Former Staffer A: I don't know. I don't know. I don't.  15 

Helen Eisner: Was that common?  16 

Former Staffer A: It must have been something that he had wanted. Maybe because I didn't know 17 
whose email to put on it. I don't know. 18 

Helen Eisner: Can you think of any other accounts where Sheila's email address or name would 19 
have been associated with the account?  20 

Former Staffer A: Maybe. No. I don't know. No, because the AMEX probably would have had 21 
Bruce's information, but no other accounts that I'm aware of.  22 

Helen Eisner: Why would the AMEX have had Bruce's information?  23 

Former Staffer A: Because he was the campaign treasurer, and the AMEX is a campaign credit 24 
card.  25 

Helen Eisner: Did Bruce have access to a campaign credit card? 26 

Former Staffer A: I don't know.  27 

Helen Eisner: Do you know if bills, statements would have gone to Bruce, or if they would 28 
have gone to the Congressman for the AMEX card? 29 
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Former Staffer A: I think they would have gone to Bruce, but I can't say for certain. 1 

Helen Eisner: I see again on this document that it says, "They will mail everything to Duncan's 2 
P.O. Box in La Mesa." Do you know why they would have mailed everything to 3 
a P.O. box? 4 

Former Staffer A: Where they live, they would not always get mail because it was more rural area. 5 
Before Duncan became a member of Congress, he was in the Marines, and so 6 
they had moved different places, and they just always kept the P.O. Box. 7 
Anything we mailed to Duncan, we had to mail to this P.O. Box. That was their 8 
official mailing address. 9 

Helen Eisner: I know it's been a few years, but do you know the P.O. box? 10 

Former Staffer A: No. 11 

Helen Eisner: Do you know if there were multiple P.O. boxes that they used? 12 

Former Staffer A: No. 13 

Helen Eisner: Just one? Okay. Is it possible that they used one personally, and the campaign 14 
used another P.O. box? 15 

Former Staffer A: Yes. 16 

Helen Eisner: Does that sound familiar?  17 

Former Staffer A: No, but that's probably what would have been done, but I can't say for sure, the 18 
F.E.C. reports would tell you. 19 

Helen Eisner: Besides the American Express card that we've been talking about, what personal 20 
credit cards did the Congressman have? 21 

Former Staffer A: I don't know. I think I remember a debit card and a credit card.  22 

Helen Eisner: Do you know what bank they were associated with? 23 

Former Staffer A: I don't. Maybe USAA. 24 

Helen Eisner: What about Margaret Hunter?  25 

Former Staffer A: No, I don't.  26 

Helen Eisner: When did you observe those debit cards and credit cards being used? The 27 
personal cards that the Congressman held?  28 
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Former Staffer A: Occasionally because Duncan, like a lot of Members do, stay in their offices, 1 
sleep in their offices, and so occasionally I would offer to go get him food and 2 
would go to the grocery store, or I would buy him a pillow or something. Then, 3 
he would go take out money, and then pay me back, or if we were paying for a 4 
flight. 5 

Helen Eisner: How often did he sleep in his office?  6 

Former Staffer A: When the House was in session, he would stay there. When the family would 7 
come, they would stay at a hotel, because obviously you can't have family 8 
members ... When you sleep on a couch, there's nowhere for them to sleep. When 9 
you had family members, they would stay at a hotel. 10 

Helen Eisner: Did the Congressman have a personal residence in Washington or in the 11 
surrounding area? 12 

Former Staffer A: No. 13 

Helen Eisner: How often would the family come and then stay at a hotel in your experience?  14 

Former Staffer A: No more than five times.  15 

Helen Eisner: Who was responsible for booking the lodging or the travel when they would 16 
come? 17 

Former Staffer A: I feel like Margaret would. Then, I would usually tell her, "Don't book in places, 18 
or don't do this, or here are some good deals." They were pretty good about doing 19 
that themselves.  20 

Helen Eisner: As far as the lodging, the approximately five times, in your experience when they 21 
were in DC, the family was in DC, do you know how that was paid for? 22 

Former Staffer A: I don't. I can only assume their personal credit card or their personal debit card.  23 

Helen Eisner: Do you have any reason to believe that it was not paid on a personal credit card?  24 

Former Staffer A: No. 25 

Helen Eisner: I want to get into a few more emails back and forth. Let's just talk about that a 26 
little bit more, this personal and campaign, congressional. Did the office have 27 
congressional credit cards, Citi cards, or any type of official card for MRA 28 
disbursements?  29 

Former Staffer A: I don't know. I honestly can't remember. I didn't have one, so I don't know if 30 
Vicki had one. Chances are probably not.  31 
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Sorry. I would have had one for Duncan. Duncan would have had one. When I 1 
made his flight arrangements back and forth from D.C. to San Diego, I would 2 
have used that official credit card. The Citibank travel card.  3 

Helen Eisner: He had one, but potentially other members of the staff did not have Citi cards?  4 

Former Staffer A: Correct. Yeah.  5 

Helen Eisner: We've talked about the AMEX card. We've talked about this official card that 6 
was likely held by the Congressman, potentially debit cards or personal credit 7 
card held by the Congressman. How was it determined, what was the process for 8 
determining which card to use when it came to travel or lodging and those types 9 
of expenditures?  10 

Former Staffer A: If it was official travel, and basically that official travel is back and forth to the 11 
district, or if it's an official House of Representatives event, they're really aren't ... 12 
I don't think there was any when I worked for Duncan. Basically back and forth 13 
to the district when the House is in session, that's official travel, so the Citibank 14 
government Visa would have been used.  15 

There wasn't really any authorization process. It was you're coming back to DC. 16 
You're going back home, so I just would have used the government credit card. 17 
Then, if there was ever a question, I would have gone to Vicki to say, "This is ..." 18 
if it was something that wasn't back and forth to the district, it would have been 19 
discussed with Vicki. I sat next to her.  20 

Helen Eisner: In the official office?  21 

Former Staffer A: Yeah. 22 

Helen Eisner: How often would you have those conversations with Vicki when there was a 23 
question? 24 

Former Staffer A: Maybe a few times a month. 25 

Helen Eisner: What was her response when you would bring an issue like that to her attention? 26 

Former Staffer A: It's more like, "Okay, this isn't official travel, so how are we paying for this?" Or, 27 
"Who is paying for this? Is it campaign funds, or is it personal funds?" You kind 28 
of walk through the steps. Will there be campaign activity? If there's campaign 29 
activity, it's campaign funds. Will there be any official activity? Then, if there's 30 
official and campaign, it's basically campaign because you can't mix the two. 31 
Then, if there's no official work or no campaign activity, then it's personal. If 32 
there's even a threat of personal activity on a campaign trip, then it becomes 33 
personal funds.  You go through all of those questions, when it's not official 34 
travel. 35 
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Helen Eisner: Did these questions ever get escalated? Did they ever get brought to the attention 1 
of the Congressmen or to Bruce Young, or any ...? 2 

Former Staffer A: It would be more like not necessarily the escalation, but this is what is decided. 3 
This is what we have to do, because Vicky had been there at least 28 years at that 4 
point. If I had any questions, I would have called House Administration or 5 
Ethics, before going to Duncan. 6 

Helen Eisner: Okay. In what instances did you end up calling House Administration or House 7 
Ethics? 8 

Former Staffer A: I don't know. That's just what I have always done, since I've been on the Hill. If 9 
there's ever a question on what account should pay for what, especially during 10 
campaign times, you call the F.E.C. or you call Ethics or you call House Admin, 11 
if you don't know the answer to something. If it's not clear. 12 

Helen Eisner: As far as working for Congressmen Hunter, are there particular examples or 13 
times when there was a question of whether something was a personal campaign 14 
or official expense, and you contacted the FEC or House Administration? 15 

Former Staffer A: Not that I can recall. 16 

Helen Eisner: Okay. What about discussions that, you spoke to Vicki about what the proper 17 
source of the funding was, and then there was further conversation in the office, 18 
with the Congressman, or with Mr. Young? Can you remember any examples of 19 
that? 20 

Former Staffer A: When he brought his car out here, and it was coming back from that Christmas 21 
break, and it was maybe January 2010, he was driving his car from San Diego 22 
back to the District. I know that there were discussions, because I think he might 23 
have, with stopping along the way, because it was a long trip.  24 

Helen Eisner: Okay. 25 

Former Staffer A: It was like, who pays for the hotel rooms, and do you pay for mileage? I don't 26 
remember how that was resolved. Sorry, it would have been probably January 27 
2009. I would have been gone ... no, sorry, January 2010. I would have been 28 
gone January 2011.  29 

Helen Eisner: How long was that trip, approximately? I would imagine it was a multiple day 30 
trip, driving across country. 31 

Former Staffer A: Yeah, like four or five days. Four days maybe, three. Three to Four days.  32 

Helen Eisner: Three to four days. Who did he travel with? 33 

Former Staffer A: I think he was alone.  34 
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Helen Eisner: The conversations that you remember about this particular drive, who was 1 
involved in those conversations? 2 

Former Staffer A: Probably just me, Vicki, and Duncan.  3 

Helen Eisner: Were there concerns that were raised? Was there any disagreement over ...? 4 

Former Staffer A: I don't think so. 5 

Helen Eisner: Okay. In that instance, did you or Vicki or the Congressman, anyone on the staff, 6 
reach out to House Ethics or reach out to the F.E.C.? 7 

Former Staffer A: I don't think so. 8 

Helen Eisner: Okay. Do you know ultimately how lodging and gas was paid for during that 9 
trip? 10 

Former Staffer A: I don't remember. 11 

Helen Eisner: This is FS2_0459, a copy of that. This is a discussion of, here are two 12 
campaigns that you could potentially meet with or have a small breakfast, lunch 13 
meeting with on your way back to DC.  However, you go on to say, you can't 14 
mix campaign and official funds.  Do you know why in this particular email you 15 
made that statement? 16 

Former Staffer A: This would have been on his way that he was driving back from San Diego to 17 
D.C. I think he was trying to do things along the way so he wasn't just driving. I 18 
think he was like, "Who are people ... who are some Young Guns that I can meet 19 
with on my way back?" I gave him the addresses, but then I said, "If you meet 20 
with these people, your expenses become campaign. You're not officially driving 21 
back to D.C. anymore if you do these campaign meetings." 22 

Helen Eisner: Do you know if he had these meetings? 23 

Former Staffer A: I don't. I really don't. 24 

Helen Eisner: Up to this point, is it accurate to say that the intent was to use official funds, but 25 
considering this conversation ... 26 

Former Staffer A: Correct. 27 

Helen Eisner: Do you know what the Congressman's response was when you said you can't mix 28 
campaign and official funds? 29 

Former Staffer A: No. He wasn't always the most responsive. He wouldn't always reply to emails. If 30 
he did, it would be a Y for yes or an N for no. 31 
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Helen Eisner: Was there any reason that you needed to remind him in this email of the, you 1 
can't mix campaign and official funds? 2 

Former Staffer A: I was just probably being overly cautious, because it was Duncan's first term. It's 3 
confusing when you get here. It's not black and white. 4 

Helen Eisner: Sure. 5 

Former Staffer A: You're constantly having to look up stuff.  6 

Helen Eisner: Another question about an email back-and-forth. This is FS2_0460. This is from 7 
January 19, 2010.  8 

Former Staffer A: This would have been an NRCC trip, because they do it annually. Or it could 9 
have been a Mario Diaz-Balart trip, but I think it's the NRCC. I don't remember. 10 

Helen Eisner: Okay. The part in the email, I'll start from the top. You say, "How did the 11 
Congressman pay for his hotel at the Ritz Carlton? Are you guys sending an 12 
invoice? Did Duncan give you his AMEX?" Do you know why there was a 13 
question of a payment for this event? 14 

Former Staffer A: Probably because I didn't have any sort of invoice or I didn't see anything, so I 15 
asked.  16 

Helen Eisner: Why would the AMEX have been the method of payment? 17 

Former Staffer A: It was a campaign involved trip. 18 

Helen Eisner: Okay. Mike Gula is the person you are reaching out to here. He says, "I have 19 
absolutely no idea." You replied, "I'll ask Duncan." How involved was Mike 20 
Gula as far as campaign payments and payments for events like this? 21 

Former Staffer A: It must have been like this obviously was not a personal trip. Either this must 22 
have been a trip that Mike either brought to his attention or was at the event 23 
himself. I don't know. Maybe he helped me arrange the room. I don't know. 24 
There would have been a reason that I had emailed him.  25 

Helen Eisner: Okay. Do you know if the Congressman's family attended this particular trip? 26 

Former Staffer A: I don't.  27 

Scott Gast: Why would that invoice come to you versus someone at the campaign? 28 

Former Staffer A: That makes me believe that it might have been an NRCC trip, because usually 29 
with those trips, they will email the Chiefs of Staffs and the schedulers, to let 30 
them know about the trip and to let them know about all the logistical details. 31 
That's probably why I was asking. Maybe I didn't get one.  32 
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Helen Eisner: Another document. This is FS2_0457. It's actually through 458. The Safari Club, 1 
what is the Safari Club? 2 

Former Staffer A: It is a gun owner and conservation type organization. They focus on Second 3 
Amendment rights, but also conservation. 4 

Helen Eisner: I know that there's some discussion back-and-forth here about flying back to San 5 
Diego, and then flying to Reno using campaign funding. Then, there's an email 6 
from Sheila saying that she was going to meet with Bruce tomorrow and discuss 7 
it with him. Do you know what the result was of that conversation? 8 

Former Staffer A: I don't.  9 

Helen Eisner: Towards the bottom of this email to you, it says, this is the second paragraph. 10 
Well, the first paragraph is, "Bruce wants me to talk to her about arrangements." 11 
There's some discussion about this particular trip. It says, "Also, we have a credit 12 
card to use." Do you know what that credit card would have been? 13 

Former Staffer A: I don't. I don't remember. 14 

Helen Eisner: Was it common for Sheila and Bruce to get involved in funding and arranging 15 
these types of trips? 16 

Former Staffer A: When campaign, yes.  17 

Helen Eisner: And to determine ... 18 

Former Staffer A: How it was going to be paid? 19 

Helen Eisner: The source of funding, the method of funding? 20 

Former Staffer A: Yes. 21 

Helen Eisner: It says, "We have a credit card to use." We've talked about an American Express 22 
card. Is it possible that there was more than one credit card that could have been 23 
used? 24 

Former Staffer A: I don't know.  25 

Helen Eisner: Can you remember any other instances where there was perhaps a question of 26 
what credit card to use, whether to use an American Express card, whether 27 
somebody had access to the American Express card, or whether another card 28 
should be used? 29 

Former Staffer A: No. I know the only discussions that would have been like, which card to use, 30 
would have been on personal stuff for Duncan, use my debit card or use my 31 
credit card. Never use my AMEX or use my government card or use my personal 32 
card. 33 
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Helen Eisner: On that note, the personal card, what was your understanding of the 1 
Congressman's personal finances during your time working for him? 2 

Former Staffer A: He didn't have a lot. It was, I think I helped file his first monthly financial 3 
statement, or the annual financial statement. He didn't have a lot of stock options. 4 
Didn't have a lot of huge accounts. It was mainly, he had his house. 5 

Helen Eisner: Is your knowledge based on filing that personal financial disclosure statement, or 6 
did you have any other conversations about his personal finances? 7 

Former Staffer A: Not really. I don't think so. 8 

Helen Eisner: Okay. Did you overhear anyone else having conversations about his personal 9 
finances? 10 

Former Staffer A: I don't think so. 11 

Helen Eisner: How about Margaret Hunter? Did you have any conversations or what 12 
conversations did you have or overhear about ...? 13 

Former Staffer A: No, we knew he was staying in the office because it didn't make sense for him to 14 
have a place here, because it was expensive. He couldn't afford to. That was it. 15 
I've tried not to get involved in that kind of stuff, in the personal finances. 16 

Helen Eisner: Sure. Based on your two years working there, how would you describe their 17 
lifestyle, the Congressman and his wife? 18 

Former Staffer A: Middle class. Normal.  19 

Helen Eisner: What about from a travel perspective, personal travel? 20 

Former Staffer A: They would go on one trip a year. That was it. It was Easter, to Hawaii. That was 21 
their only trip. 22 

Helen Eisner: They would go to Hawaii every year? 23 

Former Staffer A: That was always the game plan. I think they would go with other people, like a 24 
sister. It was a family event.  25 

Helen Eisner: Okay. One of their sisters? 26 

Former Staffer A: I think maybe her sister. Usually in the House calendar, we had two weeks off 27 
around Easter. It was usually one of those weeks that they would try to go to. 28 
That would be their only vacation. 29 

Helen Eisner: In 2009 and 2010, during the period of time you were there, did they go to 30 
Hawaii each of those Easter breaks? 31 
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Former Staffer A: I can't say for sure. I know there was one trip to Hawaii.  1 

Helen Eisner: Do you know where they stayed when they were in Hawaii? 2 

Former Staffer A: No. I don't. 3 

Helen Eisner: What role did you play if any, in logistics, scheduling? 4 

Former Staffer A: None. 5 

Helen Eisner: Do you know how the trip was paid for? 6 

Former Staffer A: No.  7 

Helen Eisner: Did the children attend the trip? 8 

Former Staffer A: Yeah. 9 

Helen Eisner: I just want to go through a few specific trips and locations. What can you tell us 10 
about a trip to New York, staying at the New York Palace Hotel in December 11 
2010? That I think would have been the tail end of your time in the office. 12 

Former Staffer A: Yeah. That, if he did that, it would have been an NRCC trip. It's called Bright 13 
Lights and Broadway. It's an annual trip that the NRCC does. Maybe Duncan and 14 
Margaret both went. I don't know if they brought any of the kids. It would have 15 
been arranged through Gula and Graham and the NRCC.  16 

Helen Eisner: Do you know approximately how many other members attended that trip? 17 

Former Staffer A: There were a lot. Maybe over fifty. It depends on the year, but it's like a big 18 
annual event. 19 

Helen Eisner: You said maybe the Congressman and his wife. What about the children? Do you 20 
know if the children attended? 21 

Former Staffer A: I can't say for sure. 22 

Helen Eisner: Do you have any recollection of whether or not ...? 23 

Former Staffer A: Knowing them, yes, probably one or two or all three went. I can't say for sure. 24 

Helen Eisner: Did you have any role as far as scheduling or booking that trip? How were 25 
logistics? 26 

Former Staffer A: No, it would have been with this trip, the NRCC handles the hotel booking and I 27 
feel like they even do the trains and you basically have to give them your credit 28 
card information. There's a form.  29 
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Helen Eisner: The credit card information that you give, is that ...? 1 

Former Staffer A: Would have been campaign.  2 

Helen Eisner: Okay. This one instance in December 2010, you recall, is it possible that the 3 
Congressman attended this event Bright Lights and Broadway, during another 4 
year that you were, in 2009? 5 

Former Staffer A: I don't know. I can't remember. 6 

Helen Eisner: Okay. Do you know if it's common for members in Congress to bring their 7 
family to such a trip? 8 

Former Staffer A: Yes. It is very common. 9 

Scott Gast: What is the trip? Is it a fundraiser? 10 

Former Staffer A: Yeah, it's a fundraiser for the NRCC. They do different events arranged, 11 
receptions and meetings and then they also do two Broadway shows, and it's to 12 
appeal to PAC donors. The democrats do one, I think, a week later. A weekend 13 
later. 14 

Helen Eisner: Do you know if any contributions were made, to Duncan D. Hunter for Congress 15 
as part of this? 16 

Former Staffer A: No it would have gone straight to the NRCC. I don't know, no. 17 

Helen Eisner: I see. During your time in the office, what about any trips to New Orleans? Can 18 
you recall and describe those to us? 19 

Former Staffer A: I feel like I remember having a conversation with Congressman Brett Guthrie, 20 
with his scheduler, Jen, and talking about a trip to New Orleans. I don't know if 21 
anything happened. I can't remember if anything happened. 22 

Helen Eisner: Would that have been a fundraising trip? 23 

Former Staffer A: Yeah. 24 

Helen Eisner: Or campaign trip? 25 

Former Staffer A: Yes.  26 

Helen Eisner: Besides that, when would that have occurred, if it had? 27 

Former Staffer A: 2009, 2010. Probably 2010. 28 

Helen Eisner: Okay. What about any other trips to New Orleans? 29 
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Former Staffer A: I can't remember. 1 

Helen Eisner: Does the Congressman, or Mrs. Hunter, do they have any type of family 2 
connections there, or friends in New Orleans? 3 

Former Staffer A: I don't know. 4 

Helen Eisner: Okay. What about trips to Las Vegas? What can you tell us about trips the 5 
Congressman might have taken there? 6 

Former Staffer A: I don't remember. I'm sorry. 7 

Helen Eisner: Again, same question. Any type of personal interest in Las Vegas, or family 8 
connections? 9 

Former Staffer A: Not that I can recall. I know that, I don't know, because of if I remembered 10 
looking through the emails, Duncan, I don't know if he still is, a UFC fan, MMA 11 
fighting. It was in Las Vegas. I don't know if he went, if he was already there, or 12 
if he stopped through on his way, but I don't know.  13 

Helen Eisner: Okay.  14 

Former Staffer A: I can't remember. 15 

Helen Eisner: Are you thinking of one particular UFC fight that he might have attended, or was 16 
this ...? 17 

Former Staffer A: I think it was something that was talked about but never happened. When I went 18 
through the emails, it looks like maybe a coworker ended up being there and 19 
Duncan himself was not there. 20 

Helen Eisner: I think I remember the email chain you're talking about, where there might have 21 
been two staffers who perhaps were going to attend, but it seems that they 22 
ultimately didn't attend. 23 

Former Staffer A: Exactly. Sometimes that happened with trips like this. You do all the planning 24 
and then it falls apart. 25 

Helen Eisner: No other trips that the Congressman himself would have attended? 26 

Former Staffer A: I don't know. I don't remember. I don't think so, but it's not out of the realm of 27 
possibility. 28 

Helen Eisner: Did he have an interest in gambling? 29 

Former Staffer A: No, just in the UFC, the MMA fighting. 30 
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Helen Eisner: What about skiing? Can you recall any specific trips that he took involving 1 
skiing? 2 

Former Staffer A: When he drove from San Diego to DC, I think where he would stay, I remember 3 
looking up lift tickets prices for him and telling him, and emailing him prices and 4 
stuff. That's it. Again, the NRCC or members themselves will do PAC trips for 5 
skiing to help raise money. There were none that he had while I was there. 6 

Helen Eisner: Okay. Where are some of the trips that they do take, in your experience? 7 

Former Staffer A: Aspen, Telluride, Jackson Hole, Park City. Your typical resort skiing areas in the 8 
West. 9 

Helen Eisner: When you were looking up lift tickets during that car ride from San Diego to DC, 10 
where were the locations that he planned to stop? 11 

Former Staffer A: Probably like, what is it? It's like California Nevada border, I feel like. Reno or 12 
not Truckee, but that area.  13 

Helen Eisner: Okay. If I knew my ski resorts. 14 

Former Staffer A: I was going to say ... 15 

David Hall: Heavenly Valley? 16 

Former Staffer A: No. 17 

David Hall: Squaw Valley? 18 

Former Staffer A: Yes. 19 

Helen Eisner: Squaw Valley? 20 

Former Staffer A: Yeah. I remember, I feel like, looking up those areas. 21 

Helen Eisner: What about Boise, Idaho? Is that a location that there was any relationship with? 22 

Former Staffer A: I don't know if I will get it right. He has a relative and I think Duncan himself 23 
lived in Idaho. It was like they owned a house company, a building company 24 
called Hunter Homes, I think it was. I know that they would go to Idaho or 25 
Montana. They had friends that lived in Idaho, family friends. 26 

Helen Eisner:  How often would they go to Idaho?   27 

Former Staffer A: I can only remember helping maybe on one occasion, Mrs. Hunter. Lynn Hunter. 28 
She was stuck in Montana. I helped her with flights. 29 
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Helen Eisner: Lynn Hunter is the Congressman's mother? 1 

Former Staffer A: Yes. I know that Duncan was supporting a friend, I can't remember his name, 2 
Vaughn Ward. I don't know if his district that he was running for was in Boise or 3 
not. He was in Idaho.  4 

Scott Gast: He was a candidate for Congress? 5 

Former Staffer A: Yeah. 6 

Helen Eisner: Besides the Hawaii trip that you mentioned during Easter break, is there any 7 
other family travel that comes to mind? 8 

Former Staffer A: No.  9 

Helen Eisner: A few more documents to keep going through. I appreciate your patience here. 10 
This is FS2_0466. I see that this is about the National Prayer Breakfast and 11 
discussing Jeff and Michelle Harper. Who are Jeff and Michelle Harper? 12 

Former Staffer A: They were involved with the church, I think was Skyline Church. 13 

Helen Eisner: Is that a church that the Congressman was a member of? 14 

Former Staffer A: Yes. 15 

Helen Eisner: It says, the next sentence, "Duncan has decided that the campaign should pay for 16 
them." It's a thousand dollars total for Michelle and Jeff to attend the prayer 17 
breakfast, and then the additional activities.  The campaign will have to send a 18 
check to the National Prayer Breakfast. Do you know why the campaign paid for 19 
that expense? 20 

Former Staffer A: Because the official office cannot, and it must have been, I don't know if this 21 
time around, if there was any sort of pink sheet on it from the Ethics Committee 22 
or if someone, I called F.E.C. or the Ethics Committee, but it was like once it was 23 
decided no official funds can be used so then who will pay for this. 24 

Helen Eisner: Okay. 25 

Former Staffer A: It's typical. A lot of offices do this. 26 

Helen Eisner: When you say a lot of offices do this, do you mean? 27 

Former Staffer A: Have campaign funds pay for the tickets and expenses. 28 

Helen Eisner: Did you get a response from F.E.C. or the ethics committee in this instance? 29 

Former Staffer A: Not that I can recall. I don't remember. 30 
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Helen Eisner: Are Jeff and Michelle Harper campaign contributors or donor  during your 1 
time there? Can you recall? 2 

Former Staffer A: I don't. 3 

Helen Eisner: Okay. It seems that the way the email is phrased, "Duncan has decided the 4 
campaign should pay for them." How common was it for the Congressman to 5 
make decisions like that? 6 

Former Staffer A: It was probably a question of since official funds cannot pay for it, do you want 7 
to pay for it personally or is the campaign going to pay for it? We didn't have a 8 
lot of these instances, so probably maybe a few times he had to decide. 9 

Helen Eisner: Let's look at, oh, go ahead. 10 

Scott Gast: Did you agree with the fact that the campaign should pay? 11 

Former Staffer A: Yeah. I mean, I think, you know it's, yeah. 12 

Scott Gast: What was kind of the campaign rational for bringing the Harpers? 13 

Former Staffer A: Maybe because it, they probably, you see them as donors and it would have been 14 
like a thank you to donors. You know, "Thank you for helping me. Thank you for 15 
supporting me." That would have been the, I guess the tie back there. 16 

Helen Eisner: In your time working in the office, were there other instances where campaign 17 
funds were used to pay for people to attend similar events? 18 

Former Staffer A: I don't know. I don't think so, but I don't remember. 19 

Helen Eisner: How close is the relationship between the Harpers and the Congressman? 20 

Former Staffer A: I mean close but I wouldn't say very close. I think the kids went to, all I can say 21 
is kind of close. I don't know for certain. 22 

Helen Eisner: Okay. 23 

Former Staffer A: I have no basis. 24 

Helen Eisner: This is FS2_0772 ... I want to get some context for what ended up happening 25 
here. I can see that there's some discussion about sending a gun back to San 26 
Diego. What was the process here? How did you learn that the Congressman 27 
wanted to do this and then what ultimately ended up happening? 28 

Former Staffer A: Part of the job of a Scheduler for any member is to be a problem-solver, and it 29 
was probably, "Blaire, I want to ship my gun back. You know, can't bring it on a 30 
flight. I'm not driving back", so it was, "Let's ship the gun back." A lot of times, 31 
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we have to figure things out that we have no real experience in. I probably called 1 
the NRA because they know guns. 2 

 This is, a lot of times with a Member offices so we don't bother our bosses with 3 
everything, we try to troubleshoot and figure it out, so that was me going to 4 
Sheila. You know, "This is all the information I have, and so now I'm kind of 5 
passing it off to you to make the decision." Or like to you and Bruce to make the 6 
decision on what's appropriate. 7 

Helen Eisner: Do you know why the Congressman wanted to ship the gun back? 8 

Former Staffer A: Probably because he didn't want to have it here. You often hear that staff will 9 
sometimes bring guns into the House office buildings, or to the CVC, and they 10 
think they can, and you can't. It was like you don't need a gun anywhere near a 11 
federal office building. I don't know how he had it. I don't know if it came from a 12 
Marine friend. I don't remember why he had this gun, but I knew we just wanted 13 
to get it out of the office, or get it out of anywhere near the office. 14 

Helen Eisner: Okay, so he comes to you with this request and, like you said, you sort of trouble 15 
shoot and try to figure out a way to make it happen. What did happen? 16 

Former Staffer A: Honestly, I cannot remember. I don't know. I have no idea. 17 

Helen Eisner: Do you remember the Congressman coming to you with the request? 18 

Former Staffer A: Not really. No. I mean, I remember reading this and then kind of talking to the 19 
NRA and realizing that you have to get a gun into California, and that's not easy, 20 
and there's certain rules and regulations that you have to go through. I've never 21 
owned a gun, so it was a lot of back and forth with the NRA. I remember that 22 
because I didn't know anything, but that's it. 23 

Helen Eisner: Just so I understand the process, and you've sort of broken it down in this email, 24 
although I know this was six years ago or so. There's two different costs. There's 25 
the $65 cost to ship it back to El Cajon, and then there's a separate cost for 26 
getting the gun from the gun shop. One cost, what is the first part? It's a shipment 27 
through, is it a special sort of company, or do you ship it through a regular 28 
FedEx? How does that work? 29 

Former Staffer A: I don't remember. It would have been probably what the NRA recommended. 30 
You know, you ship it from this area, and then you have to ship it to a gun dealer 31 
in California. Then you have to pay that gun dealer a fee after three days. I think 32 
the gun has to stay there for three days, but that was the shipping costs and then 33 
you have to pay for it. That's anyone who ships a gun. 34 

Helen Eisner: You say obviously this is something to discuss with Bruce.  What do you 35 
remember about the conversations with Bruce? 36 
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Former Staffer A: I very rarely ever talked with Bruce. I would give everything to Sheila and then 1 
Sheila would then give it to Bruce, and then Sheila would tell me what Bruce had 2 
decided. 3 

Helen Eisner: Do you remember Sheila telling you in this instance what Bruce decided? 4 

Former Staffer A: I don't. 5 

Helen Eisner: Okay. In the first part of the email where you say, "I doubt the NRA guy I am 6 
using here will take Duncan's American Express information." The American 7 
Express information, would that be the campaign card? 8 

Former Staffer A: Yes. 9 

Helen Eisner: Okay. Then you say a little further down, "I'm not really worried about", well, I 10 
should start at the beginning for context. "I can pay it myself, but obviously the 11 
campaign can't reimburse me. I'm not really worried about this part, but when 12 
Duncan gets the gun from the El Cajon Gun Exchange and has to pay the 150." 13 
The worried part, it sounds like, and you can correct my interpretation if I'm 14 
wrong, but you're worried about this second part, about getting the gun. What 15 
was that worry? 16 

Former Staffer A: Just that when you tell someone that you have to pay $150 to get your own gun 17 
back. You know, the logic of it doesn't make sense, so I was probably 18 
anticipating like the "What do you mean I have to pay $150 to get my own gun 19 
back?"  20 

Helen Eisner: Was that a reaction that you've gotten before from the Congressman? 21 

Former Staffer A: No, I mean, just he, like most new Members of Congress, are very new to the 22 
bureaucracy of Federal Government and what is allowed and what is not allowed 23 
and what you can pay with campaign funds and what you can't and how you pay 24 
for this and how you pay for that and how it takes so many days to get certain 25 
things done or to get a phone. I think he was, like most new members are 26 
frustrated by a lot of the bureaucracy here. There would be things like that where 27 
he would be like, "In a normal business setting we wouldn't have to do this." 28 

Helen Eisner: Right. Did anyone raise concerns, or did you raise concerns about the campaign 29 
paying for this expense? 30 

Former Staffer A: I think that's probably what I said, like obviously this is something to discuss 31 
with Bruce. It was out of my hands at that point. You know, "I'm giving you guys 32 
the information. This is what it is." I wasn't at that level to really have any sort of 33 
opinion of right or wrong, to say this is what we're going to do because I say so. I 34 
didn't have that authority in the office. 35 

Helen Eisner: While I recognize you didn't have that authority, it seems like this was an issue 36 
that you flagged for someone else to look at. 37 
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Former Staffer A: Yeah, well at that time I'd had enough experience on the Hill to realize that 1 
people look at things and you know, you just see $150 charge on an F.E.C. report 2 
to the El Cajon Gun Exchange, yeah. I don't know if it happened. I don't know 3 
what the final outcome was. 4 

Helen Eisner: Okay. Were there any other instances when a gun would have been shipped, that 5 
you remember? 6 

Former Staffer A: I don't know. I mean I know he did a hunting trip to Colorado for elk hunting. I 7 
have no idea what was involved in that, you know, what funds were used, or if 8 
campaign funds were used or anything. 9 

Helen Eisner: When was that, approximately? 10 

Former Staffer A: I feel like it might have been December 2010. 11 

Helen Eisner: Okay. You mentioned sort of how something might appear on an F.E.C. report. 12 
We all have access to the public FEC reports from this time period. It appears 13 
during that time period I can see some purpose listings on the FEC disbursements 14 
for miscellaneous travel expenses, for petty cash. Are you aware of how this 15 
expense might have been categorized? 16 

Former Staffer A: No. I would have had no involvement whatsoever. 17 

Helen Eisner: Who- 18 

Former Staffer A: I wouldn't have even looked at the F.E.C. reports. 19 

Helen Eisner: Okay. Who might have been aware of that? 20 

Former Staffer A: Bruce really. I would say for certain because he filed them but I don't know for 21 
anybody else. Every campaign is different. 22 

Helen Eisner: You provided us with this document. It's FS2_0788 through 0789. 23 

David Hall: Thank you. 24 

Helen Eisner: I can see that this looks like it's ... it says that the Congressman is set to go 25 
shooting with him, I think referring to Richard Bartlett May and Fred Harris on 26 
Sunday, this is April 15, 2015. Oh, sorry. Not  2015, 2010. The prior email that 27 
we were referring to, about the gun shipment, was March 30, 2010. Is there any 28 
type of connection between this event that's being planned in these emails and the 29 
gun shipment that was being considered? 30 

Former Staffer A: Maybe? 31 

Helen Eisner: Okay.  32 
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Former Staffer A: I can't say for certain. 1 

Helen Eisner: Do you know who these individuals are? 2 

Former Staffer A: I know that JCI Metal Products, that's a company out in the part of the district, 3 
but I don't remember.  4 

Helen Eisner: Okay. Anything about this jump out to you, or your understanding of it as a 5 
fundraiser or campaign event?  6 

Former Staffer A: I know it wasn't official. It would have ... if I would have been working with 7 
Sheila, it would have been a campaign event, or donors. Possibly Fred Harris and 8 
Richard Bartlett May are donors. Shipbuilders.  9 

Helen Eisner: While these two individuals might be donors, you have any knowledge of this 10 
particular scheduled event, this shooting itself being a fundraiser? 11 

Former Staffer A: Without looking at a calendar from that time period, I can't.  12 

Helen Eisner: Okay. Understood. We've looked at a lot of documents, and we're getting close to 13 
the end. I'm hoping you can help me understand in what circumstances can you 14 
recall, based on your time in the congressman's office, when there was a question 15 
of whether something was a legitimate campaign expenditure. Are there any 16 
instances that come to mind? 17 

Former Staffer A: I mean ... no. Not off the top of my head. I mean, there's never ... I just don't 18 
think that there was ever a time when I worked for Duncan that I was worried 19 
about them misspending money.  20 

Helen Eisner: What about anyone else? Did anyone else raise concerns? 21 

Former Staffer A: No, because I ... I don't- no. 22 

Helen Eisner: To your knowledge, were campaign funds ever used to pay for personal 23 
expenses?  24 

Former Staffer A: Not that I know of, no. 25 

Helen Eisner: For the family? For the kids? 26 

Former Staffer A: No. 27 

Helen Eisner: For travel? 28 

Former Staffer A: I mean, I don't know if any of the kids accompanied him on campaign travel. 29 
That's when it would have been used, but not that I remember. Not that I recall.  30 
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Helen Eisner: What about for restaurants or meals? Was there ever a question of how funds 1 
were used? 2 

Former Staffer A: It would have ... there would have been events at San Diego restaurants, but those 3 
would have been breakfast, lunch or dinner events, but ... nothing that I know of. 4 

Helen Eisner: When you say nothing you know of- 5 

Former Staffer A: Like, that ... I guess that I would have been involved in and that I would have 6 
been worried about.  7 

Helen Eisner: Okay. What about for home or other expenses related to housing? 8 

Former Staffer A: Not that I knew of.  9 

Helen Eisner: What about official funds? Were official funds ever used in a way that raised 10 
concerns? 11 

Former Staffer A: No. No.  12 

Helen Eisner: For the family? 13 

Former Staffer A: No. Because you don't ... a Member, and even staff, we really don't have access 14 
to that money. Like, you have your government credit card, but it really, it's 15 
declined if it's at anywhere else besides a gas station or travel-related. It just 16 
wouldn't have been possible.  17 

Scott Gast: Can I go back to a quick question about the vouchers and Patrick Baugh? You 18 
said he would gather the information, mileage reimbursements, the receipts, the 19 
statements, put together the vouchers. Would those then be sent back to your 20 
office?  21 

Former Staffer A: Yes. Vicki would sign them, and then those would go to the House Finance 22 
Office. You have assigned finance people to your office. They have their own 23 
internal system, and they flag anything that's an issue.  24 

Scott Gast: Patrick and then Vicki would review vouchers that were sent in for 25 
reimbursement from the MRA? Were you involved? 26 

Former Staffer A: Sometimes. If Vicki wasn't there, I would sign. If Vicki wasn't around when he 27 
came by, I would sign, but that would be the extent with Duncan's office.  28 

Scott Gast: What about the Congressman? Would he review? 29 

Former Staffer A: Not really, no. Members rarely do. 30 
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Helen Eisner: Just a few more questions, then I think we're moving on to our last topic. Did the 1 
family have a pet, in your experience?  2 

Former Staffer A: I knew they had ... maybe had a dog, or two dogs, when I worked for them. Then 3 
I know that they got a bunny a few years after I had left, because I had visited it. 4 
It was in the office.  5 

Helen Eisner: You visited the bunny in the official office?  6 

Former Staffer A: Uh-huh. It had a cage in the office. It was an office pet that Duncan had brought 7 
back with him from San Diego.  8 

Helen Eisner: He brought it back as ... 9 

Former Staffer A: As an office pet.  10 

Helen Eisner: Okay.  11 

Former Staffer A: They had a bunny as a pet at the home, and like bunnies do, it had a baby, had 12 
several. Duncan brought one back for the office. 13 

Helen Eisner: Okay. So the bunny lived in the office? 14 

Former Staffer A: Yeah. 15 

Helen Eisner: Was this a well-known fact about the office? That there was an office pet. 16 

Former Staffer A: Yeah. For a little bit, yeah. When Vicki retired, I think that's when it went to live 17 
with someone else. Because shortly after Vicki retired, they got a new scheduler. 18 
The scheduler and Vicki were the ones that really took care of Cadbury. When 19 
Carly left and when Vicki left, the bunny wasn't really being taken care of at the 20 
office, so someone took it.  21 

Helen Eisner: Took it back to ... 22 

Former Staffer A: Took it back to their home, to their kids.  23 

Helen Eisner: Okay. But it had originally been ... the original bunny was a family pet, and then 24 
there were more bunnies, and one of them came to Washington? 25 

Former Staffer A: Yes.  26 

Helen Eisner: Okay.  27 

 I want to talk to you a little bit about another issue. I'm going to show you 28 
FS2_0474-0475, again from your production.   I see we've got, on the second 29 
page here, 0475, some receipts, Costco, totaling $114.09.  30 
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 We'll let the train pass for a second here. 1 

 In this email towards the bottom, this is August 9, 2010, I see, "Hey Sheila," this 2 
is from you, "Can you have Bruce write a check out to Duncan for $114.09. I will 3 
deposit it to his checking account here, and Duncan can write a check to Vicki 4 
for $114.09 since the campaign can't reimburse her. Vicki bought food for an 5 
event Duncan hosted with Rep. Boccieri back in June." What was that event?  6 

Former Staffer A: It was a bipartisan laser shootout event at the NRA. Their offices in DC.  7 

Helen Eisner: Why did she end up buying the food?  8 

Former Staffer A: Probably because we needed to have food at the event, and Vicki lives near 9 
Costco, and she bought it, and then didn't want- it wasn't an official event, and so 10 
she was ... I guess she wasn't reimbursed by the campaign, but had to figure out a 11 
way for the campaign to pay her. 12 

Helen Eisner: Was the event, the bipartisan laser shootout, was it a campaign event, or 13 
fundraiser? 14 

Former Staffer A: I don't ... I don't think it was a fundraiser, but it was a campaign-type event. Like 15 
a ... probably like a meet-and-greet, bringing Democrats and Republicans 16 
together, with the common theme being guns. 17 

Helen Eisner: So the process that's laid out here, whereby Bruce would write a check to 18 
Duncan, and then it would be deposited, and then Duncan would write a check to 19 
Vicki, how did that process come about? 20 

Former Staffer A: Probably through brainstorming, because you can't have ... the campaign can't 21 
reimburse staff. They can reimburse staff for mileage expenses. Vicki, obviously, 22 
had paid for it. Vicki doesn't need to personally pay for this. Duncan, I guess, 23 
shouldn't personally pay for it, so then the campaign will pay for it. That was ... 24 
Bruce would write a check to Duncan for the amount, Duncan would then write a 25 
check to Vicki for the amount so Vicki would get her money back.  26 

Helen Eisner: When you said the word "brainstorming," whose brainstorming would it have 27 
been? 28 

Former Staffer A: Probably myself and Vicki. I don't know if I would have called Ethics, or if ... I 29 
don't know. It makes sense, because that's kind of the way around it.  30 

Helen Eisner: This was raised ... sorry, go ahead. 31 

Former Staffer A: No. I'm just ... I don't, I wish I could remember more. I know some offices do 32 
this, because you don't want your staff to be personally responsible for this kind 33 
of stuff, you know, for laying out money.  34 
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Helen Eisner: Was Bruce ultimately involved in this process? Was he aware that this check 1 
would be written out?  2 

Former Staffer A: Yeah, I think. Because Bruce would have had to- he writes the checks. When I 3 
worked there, he wrote the checks. 4 

Helen Eisner: And then the Congressman would have written a check from his personal account 5 
to Vicki? 6 

Former Staffer A: Yeah.  7 

Helen Eisner: Okay. I can see that ... we have here, this is FS2_0482. There's a copy of that. 8 
Another similar occurrence whereby you're reaching out to Sheila. Vicki had paid 9 
for a bowl for an event. Do you know what that event was? This Lee Wilson 10 
roast? 11 

Former Staffer A: I don't remember. I remember that Vicki had to buy the bowl and we had to, 12 
again, figure out a way, so we used what we had done previously, because he 13 
wasn't around to use his campaign card, so we had to get the bowl out for this 14 
roast. But I don't remember the Lee Wilson roast. The event, specifically.  15 

Helen Eisner: Do you know if the Congressman ultimately did pay Vicki back for- 16 

Former Staffer A: Yeah. 17 

Helen Eisner: He did? Okay. How often was this approach taken? Are there other instances?  18 

Former Staffer A: I don't think a lot. You really don't ... you try not to have staff expend any of their 19 
personal money, ever, for campaign involvement. If you do, then they're ... like 20 
they've taken a leave of absence and they're working on their campaign. You just 21 
... it's just not worth it.  22 

Helen Eisner: Did anyone raise concerns about this approach, or this process that was 23 
established? 24 

Former Staffer A: I don't think so, no.  25 

Helen Eisner: How often would you say that employees in the office- I understand the 26 
explanation of you don't want people to spend their personal funds. How often 27 
would you say, we have two instances here, that this approach was taken? 28 

Former Staffer A: Not a lot. Maybe just these two times? 29 

Helen Eisner: Do you think it could have been more? 30 

Former Staffer A: I don't think so. I don't know. 31 

16-7162_0628



CONFIDENTIAL 

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended 
 

 
 

 

41 
 

Helen Eisner: What about with other staffers, besides Vicki? Is it possible that there were other 1 
staffers who made some type of personal outlay and then were reimbursed? 2 

Former Staffer A: I don't know.  3 

Helen Eisner: What was Representative Hunter's awareness of this practice? 4 

Former Staffer A: Just that he needed to write a check. 5 

Helen Eisner: I have this F.E.C. form. I'll explain to you why I'm giving it to you. It's an FEC 6 
report. It's public. It was filed April 21, 2011. It's an October quarterly report 7 
from 2010. The whole thing is very long, so what I'm providing for you, for 8 
verification, is the first page and page 130 and 131. The whole report is 134 9 
pages. Specifically, looking at the last two pages, there, towards the bottom, you 10 
can see that it says, "Duncan Hunter," and there is a disbursement for $114.09. 11 
The purpose is listed as "See memo - reimburse event expense." On the next 12 
page, there's a memo item, so that's kind of the itemization, "For Costco, 13 
$114.09." Does this line up with the Costco purchase? 14 

Former Staffer A: Yeah.  15 

Helen Eisner: When it says that there's a reimbursement to Representative Hunter for an event 16 
expense, this is actually an expense that Vicki incurred that he was going to pay 17 
her back for. Is that correct? 18 

Former Staffer A: Yeah. 19 

Helen Eisner: Okay. Did you have any follow-up conversations about these particular 20 
reimbursements with anyone on staff or the F.E.C.?  21 

Former Staffer A: No.  22 

Helen Eisner: Just some final questions. In your experience working for the Congressman for 23 
two years, did you ever question whether something was a legitimate campaign 24 
expenditure?  25 

Former Staffer A: No.  26 

Helen Eisner: Or a legitimate official expenditure?  27 

Former Staffer A: No. 28 

Helen Eisner: You've worked for four members of Congress, I believe. Was there anything 29 
unusual about the financial practices in Representative Hunter's office, based on 30 
your experience? 31 

Former Staffer A: Not unusual. You have various types of members. Members that micromanage, 32 
that know everything. And then some members that aren't involved. Duncan was 33 
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one of those Members, and so is his dad. It was "I only need to know if there are 1 
questions or problems." He wasn't a details person. 2 

Helen Eisner: The fact that he wasn't a details person, or he was not involved, did that in any 3 
way signal to you, or implicate any type of financial issues to go into my original 4 
question of if there was anything unusual about financial practices?  5 

Former Staffer A: No, and I wouldn't ... at that time, I wouldn't have been super involved. You see 6 
the emails that I've given, that's basically everything that I would have been 7 
involved with in the campaign. It was mainly scheduling and logistics. If I had 8 
questions, I would have probably told Vicki, and that would have been it. When I 9 
working for him, there was never my thought, like, "Oh, something nefarious is 10 
happening here, or something weird." That didn't really cross my mind.  11 

Helen Eisner: Okay. Are you familiar with some of the public coverage related to 12 
Representative Hunter in recent months?  13 

Former Staffer A: Yes. 14 

Helen Eisner: What was your reaction to that coverage?  15 

Former Staffer A: It was a surprise, because when I was there for the two years, there wasn't any ... 16 
it didn't seem like anything like that was happening. In my own experience with 17 
other members that I've worked for, it's ... you look at the F.E.C. report, you look 18 
at what you're filing. But again, I wasn't that intimately involved with the Hunter 19 
office, so I wouldn't have looked at F.E.C. reports. It's just surprising.  20 

Helen Eisner: Have you had any conversations, besides any conversations with counsel, with 21 
any members of the staff you used to work with? 22 

Former Staffer A: No, because they're not ... only one staff, Joe Kasper, he's the only one that is still 23 
there that I worked with. Vicki's retired. Jimmy's doing Government Affairs. He 24 
was an LA, LD, and he wasn't involved in campaign anything. Wes, I think, 25 
passed away. I think. Or Mac. It was one of the two in the office. I don't have a 26 
reason to talk to Sheila or Bruce. I think I saw Rick once since I left. That was 27 
when it was a district director fly-in and he was in town and I saw him out. I just 28 
... I don't see them that often.  29 

Helen Eisner: Do you have any reason to question Sheila or Bruce, as far as their financial 30 
practices? 31 

Former Staffer A: No. I don't. But I know that it's ... you work for a family for a really long time. 32 
That's ... doing this stuff becomes like clockwork, and you just file it. But no, I 33 
don't. I wouldn't have any reason to question them. 34 

Helen Eisner: Has anyone tried to reach out to you, or contact you, about our review? 35 

Former Staffer A: No.  36 
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Helen Eisner: So besides conversations with- 1 

Former Staffer A: I did ask Vicki. I said, "Did you get an email?" And she said, "Yes." And I said, 2 
"Okay." And that was it. 3 

Helen Eisner: So besides that communication with Vicki, and of course with your counsel, and 4 
our office, those are the only communications you've had?  5 

Former Staffer A: Yeah. 6 

Helen Eisner: I think you have a sense of the general questions that we have. Is there anything 7 
else that you think we should know? 8 

Former Staffer A: I don't think so. I don't. I don't. I don't remember a lot, because it was a long time 9 
ago. Seeing the emails kind of jogs my memory, but I just don't remember a lot. 10 
Sorry.  11 

Helen Eisner: That's okay. Does anyone have any other questions? All right. I think we'll stop 12 
the recording.  13 
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